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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Miért nevezi a kormány intézménykiváltásnak a fóti 
gyermekközpont bezárását?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

A kormány állítása szerint a fóti Károlyi István Gyermekközpont bezárása a nagy létszámú, 
korszerűtlen gyermekotthonok kiváltásának része.

Csakhogy a fóti gyermekközpont nem a kastély épületében működik, hanem a park területén levő 
számos létesítményben. Az elmúlt évtizedekben a fóti gyermekközpont olyan 
szerkezetátalakításokon ment keresztül, hogy mára – az anyagi lehetőségekhez képest – korszerű 
formában biztosítja a gyermekek ellátását. A speciális gyermekotthon a jogszabályban maximált 40 
fő alatti férőhelyszámmal működik, a különleges gyermekotthon pedig 3x8 fős családias 
lakóegységekben biztosítja a gyermekek szükségleteinek megfelelő ellátást.

Az intézménykiváltás feltétele, hogy a gyermekek a nagy, társadalomtól elzárt, korszerűtlen 
otthonokból kisebb, családiasabb lakóotthonokba kerüljenek. Ez Fót esetében nem valósul meg, 
ugyanis a gyermekek már meglevő, nagy létszámú otthonokba kerülnek, amelyek már most a 
törvényileg megengedett létszám fölött működnek. Zalaegerszeg már most 48 férőhelyes, és hosszú 
a várólista: ha 24 fóti gyermeket ide helyeznek át, azzal 72-re emelkedik a létszám, és ez még akkor
is igaz, ha a férőhelyeket az intézmény mellett alakítják ki. A kalocsai gyermekotthon 50 férőhellyel
működik, és 58-ra emelkedik a létszám, ha a gyermekeket az intézményen belül kialakított új 
férőhelyeken helyezik el.

A speciális gyermekek esetében tehát nem történik semmiféle intézménykiváltás – annyi történik, 
hogy a kormány bezárja az eddig 5 helyen működő központi speciális otthonok egyikét és a fiúkat a
meglevő 2 másik, fiúkat fogadó központi speciális gyermekotthonban helyezi el. Ezáltal csökken a 



gyermekvédelem legsúlyosabb problémákkal küzdő fiataljainak befogadására alkalmas otthonok 
száma, miközben az ellátási színvonal nem javul.

Kérdésem az, hogy miért nevezi a kormány intézménykiváltásnak a fóti gyermekközpont bezárását, 
milyen szakmai indokok miatt kerül rá sor és pontosan milyen módon javul majd az ellátási 
színvonal?

Kérem, hogy a fóti gyermekközponttal kapcsolatos kérdéseimre ne összevont választ adjon.

Várom válaszát!

Budapest, 2019. március 1.

Tisztelettel,

Szél Bernadett
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